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Folytatás az 1. oldalról
Dr. Lamperth Mónika köszön-

tõje után az eseményt támogató
cégek kaptak lehetõséget egy-
egy rövid bemutatkozásra, a vá-
rosvezetõket kísérõ családtagok
számára pedig kezdetét vette a
külön program, melynek kere-
tében a város nevezetességeivel
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Városvezetõk randevúja

ismerkedtek. Ellátogattak töb-
bek között az Arborétumba is.

A hivatalos program talán leg-
fontosabb eseménye az a pódi-
umbeszélgetés volt, melyen a
belügyminiszter mellett más mi-
nisztériumok vezetõi is részt
vettek. Jelen volt Jánosi György,
a Gyermek, Ifjúsági és Sportmi-
nisztérium vezetõje, Kovács
Kálmán informatikai miniszter,
Szalay Gábor, a Gazdasági és
Közlekedési Minisztérium poli-
tikai  államtitkára, Sipos János,
az Oktatási Minisztérium állam-
titkára, Vass Lajos, a Nemzeti
Kulturális Örökség Minisztériu-
ma államtitkára, valamint Nagy
Sándor, a Miniszterelnöki Hiva-
tal politikai államtitkára. A pó-
diumbeszélgetés vezetésére az
MTV Híradójának ismert mûsor-
vezetõ-párosát, Pálffy Istvánt és
D. Tóth Krisztát kérték fel.

A városvezetõk által feltett
kérdések jelentõs része kapcso-
lódott az uniós csatlakozás téma-
köréhez. A kérdésekre válaszol-
va a kormány képviselõi vala-
mennyien a kistérségek szerepé-
nek várható növekedését hang-

súlyozták. Fontosnak ítélték a
kistérségi területfejlesztési taná-
csok létrehozását, mivel az uni-
ós fejlesztésekhez szükséges sa-
ját források csak közös erõvel
biztosíthatók. Szóba került ter-
mészetesen az M5-ös autópálya
ügye is, nevezetesen a magas
pálya-használati díjak. Dr.

Lamperth Mónika elmondta,
hogy a kormány elkötelezett a
kérdés megoldása mellett, nem
nézhetik tétlenül, hogy az ebben
a térségben élõk ilyen hátrányt
szenvedjenek. Igen �nehéz� tár-
gyalásokat folytatnak az autópá-
lyát üzemeltetõ AKA Rt-vel,
melynek keretében többek kö-
zött megvizsgáltak annak kérdé-
sét is, hogy az állam megvásárol-
ja ezt az utat. Ez azonban nem
sikerült, mivel az AKA Rt. irreá-
lisan magas árat kért. Megoldás-
nak az látszik, hogy ezen az au-
tópályán is érvényesüljön az
egységes matricarendszer, mely-
nek keretében az úthasználók
ugyanolyan árat fizetnének a
matricákért, mint az ország töb-
bi autópályáján, s a különbséget
az AKA Rt-nek az államkasszá-
ból fizetnék meg.

A városvezetõk közül többen
felvetették a �több pénzt az ön-
kormányzatoknak� témakörét
is, jelezve, hogy a közalkalma-
zotti béremelés, (illetve az, hogy
ezzel együtt nem növekedtek
megfelõ mértékben az állami
normatívák), sok önkormány-

zatot nehéz helyzetbe hozott.
Dr. Lamperth Mónika elmondta,
hogy eddig 181 önkormányzat
nyújtott be igényt az un.
�bérhiki� alaphoz, mely a közal-
kalmazotti béremelésekbõl ere-
dõ kiadások fedezésére szolgál.
Természetesen csak azok az ön-
kormányzatok részesedhetnek
ebbõl az alapból, melyek takaré-
kos gazdálkodás mellett sem
tudják elõteremteni a béremelés
fedezetét. A belügyminiszter
elmondta,  hogy növekedett
az SZJA helyben maradó ré-
sze, s ezentúl a gépjármûadó
teljes egésze is a helyi önkor-
mányzatoknál marad � mind-
ez jelentõs mértékben hozzá-
járul a béremelésekbõl adódó
megnövekedett költségek fede-
zéséhez.

A pódiumbeszélgetés után a
városvezetõk szekcióüléseken
folytatták munkájukat,  ahol
a legfontosabb téma az Euró-
pai Uniós csatlakozás, illetve an-

nak elõkészületei voltak.
A hivatalos program záró ré-

szében következett az Év Pol-
gármestere, az Év Alpolgármes-
tere illetve az Év Jegyzõje díjak
átadása. A díjazottaknak dr.
Lamperth Mónika belügyminisz-
ter adta át Melocco Miklós �A vá-
rosépítés allegó r i á j a �  c í m û
szobrát. Az Év Polgármestere
dí jat  az  idén Vértes  Árpád,
Hévíz  polgármestere kapta,
a z  É v  A l p o l g á r m e s t e r e  d r .
Garai István, Kiskunfélegyháza
alpolgármestere lett, míg az Év
Jegyzõje díjat Frellerné dr. Ko-
vács Anna, Dombóvár jegyzõje
vehette át.

A díjak átadásával a találkozó
hivatalos része végetért, a prog-
ram ezután ebéddel, majd sport-
programokkal folytatódott a Li-
get Kempingben illetve az Erzsé-
bet-ligeti sportpályán. A délutáni
eseményekrõl készült képes
összefoglalónkat az 5. oldalon
olvashatják.                                L.J.

Eheti beszámolójában Babák
Mihály polgármester mindenek-
elõtt arra a kiállításra hívta fel a
város lakóinak figyelmét, mely a
mûvelõdési központban látható,
s az Európai Unió történetét mu-
tatja be. A tárlat anyagát dr.
Lamperth Mónika belügyminisz-
ter térítésmentesen bocsájtotta a
város rendelkezésére.

Az elmúlt hét legrangosabb ese-
ményeként említette a polgármes-
ter a Szféra Kft által szervezett IX.
Városi Polgármesterek Randevú-
ját. Elmondta, hogy a rendezõk
és a vendégek egyaránt úgy érté-
kelték: Szarvas méltó otthont
nyújtott e fontos eseménynek. Kö-
szönetét fejezte ki mindazoknak,
akik segítséget nyújtottak a lebo-
nyolításban.

Pályázatokkal kapcsolatos hí-
rekrõl is beszámolt a polgármes-
ter: jó hír, hogy a Békés megyei
Egészségbiztosítási Pénztár a be-
adott pályázat eredményeként a
kardiológiai szakrendelések illet-
ve az ideggyógyászati és stroke
szakrendelések esetében egy-
aránt a normatíva felett tíz szakor-
vosi órából 5 órát fogadott be.
Nem fogadta be viszont a reuma-
tológia és a fizioterápia esetében a
megpályázott 60 nem szakorvosi
órát, így azt továbbra is a város-
nak kell finanszíroznia. Két
SAPARD pályázat esetében (Szi-
vornya sor II. ütem, illetve Ezüst-
szõlõ északi összekötõ és közép-
sõ sori útépítés) a hivatal elmu-
lasztotta a hiánypótlásra megadott
határidõt, így újból be kell nyújta-
ni ezeket a pályázatokat.

Mint ismeretes, a Mangolzugi
csatornaépítés I. ütemére kiírt
közbeszerzési eljárást a képvi-
selõtestület  korábban már
eredménytelennek nyilvánítot-
ta, s a döntést két ajánlattevõ a
Közbeszerzési Tanácsnál megtá-
madta. A közelmúltban megszüle-
tett a Tanács döntése: jóváhagy-
ták a képviselõtestület által hozott
határozatot.

A polgármester hírei
Beszámolt Babák Mihály arról

is, hogy a vásártéri buszmegálló-
ban a közelmúltban felállítot-
tak egy új buszvárót. A lakos-
ság véleményének megismeré-
se után a Volánnal együttmûköd-
ve további hasonló buszvárók
felállítását tervezik.

A közeljövõben � a költségve-
tés hiánya miatt �, Szarvas pályá-
zatot nyújt be a közalkalmazotti
béremelések finanszírozására lét-
rehozott �bérhiki� alaphoz.

A kasszaügyekrõl szólva a kö-
vetkezõket tartotta fontosnak ki-
emelni a polgármester: közleke-
dési támogatásokra 2 millió 800
ezer, kiegészítõ családi pótlékra
(290 személynek) 2 millió 480
ezer , gyermekvédelmi támoga-
tásra pedig 5 millió 195 ezer Ft-ot
fizettek ki az elmúlt hónapban. A
gimnázium-bõvítési munkálatok
tizedik résszámlájára 19 millió
forintot utaltak át, az önkormány-
zat intézményeinek március havi
nettó munkabére 52 millió 997
ezer, a tûzoltóság nettó munkabé-
re pedig 5 millió 282 ezer volt az
elmúlt hónapban. Ápolási díjak-
ra, idõskorúak járadékára és az
aktív korúak rendszeres szoci-
ális segélyeire összesen 3 millió
599 ezer forintot fizettek ki. A
KOMÉP Városgazdálkodási Kft-
nek 10 millió 800 ezer forintot
utaltak át városüzemeltetési fel-
adatok elvégzésére.

Befejezésül két fontos esemény-
rõl szólt a polgármester. Elsõként
arról, hogy április 9-én délután
(lapzártánk után), tájékoztató fó-
rumot tartanak az egyházi fenntar-
tású középiskolák mûködtetésé-
rõl. A fórum vendége lesz többek
között D.Dr. Harmati Béla, a Déli
Egyházkerület püspöke. A másik
fontos esemény április 17-én, csü-
törtökön Ezüstszõlõben lesz. Ek-
kor avatják ugyanis Szarvas Város
Önkormányzata Családsegítõ és
Gondozási Központjának idõsek
és fogyatékkal élõk számára létre-
hozott klubját.

A Tessedik Sámuel Fõiskola
Tanácsa múlt heti, gyulai ülésén
ismét dr. Patay Istvánt választot-
ta rektorává. A posztot a fõisko-
la alapítása óta betöltõ dr. Patay
István egyedül nyújtott be pálya-
munkát az Oktatási Minisztéri-
um felhívására, a fõiskolai ta-
nács tagjai, megismerve az újra

Patay újra rektor
pályázó rektor elmúlt ciklust ér-
tékelõ összegzését, s a követke-
zõ négy esztendõre szóló elkép-
zeléseit, nagy többséggel hoztak
döntést az újraválasztásról. Az új-
raválasztott rektorral � akinek ez-
úton olvasóink nevében is gratu-
lálunk � jövõ heti számunkban
olvashatnak interjút.            T. L.

Tisztelt Szarvasi Lakosok!
Domokos László vagyok, Szarvas országgyûlési képviselõje.
2003. április 11-én, pénteken, 9 órától 11 óráig a szarvasi

Polgármesteri Hivatalban fogadóórát tartok.
Hogy megtakarítsuk a fogadóórára érkezõknek a várakozást, a

Polgármesteri Hivatal titkárságán személyesen, vagy a 66/311-290-
es telefonszámon a jelentkezés sorrendjében idõpontot biztosítunk
az érdeklõdõk részére.

Szeretettel várom Önöket!                                       Domokos László
Országgyûlési Képviselõ

Pontosabban �Önkormányza-
ti gimnáziumot támogató szü-
lõk randevúja� � amint az a
transzparensen is olvasható. A
Városi Polgármesterek Randevú-
ja idejére, a múlt hét csütörtö-
kön délelõttre idõzítette a szü-
lõk csoportja demonstrációját.

A Fõ téren tíz órakor jelent
meg a szülõk maroknyi csoport-
ja, Józsa Vilmos vezetésével,
transzparensekkel körbejárták
a teret, majd a Ceres-kútnál,
szemben a Városi Polgármeste-
rek Randevúja helyszínével, áll-

Szülõk randevúja

tak meg. A rendezvényben sem-
mi zavart nem okoztak, de célju-
kat � amint Józsa Vilmos el-
mondta � ilyen kevesen is elér-
ték, felhívták a figyelmet a gim-
názium � lapunk korábbi szá-
maiban már tárgyalt � ügyében
képviselt áll á s p o n t j u k r a .  A
szülõi  randevút  inkább mé-
diaérdeklõdés kísérte, sok új-
ságíró, rádiós tudósító, televízi-
ós forgatócsoport állt meg, hogy
megkérdezzék a demonstráló-
kat. A demonstráció délben vé-
get ért.                                         T. L.

Köszönjük
Ezúton is köszönetet mondunk mindazoknak, akik a Városi
Polgármesterek Randevúja szarvasi eseményét anyagilag tá-
mogatták, a rendezésben részt vettek, segítettek. Külön kö-
szönjük Szarvas Város Általános Iskolája és Óvodája intézmé-
nyének a segítséget.
Úgy érezzük, valamennyiünk sikere, hogy e rangos és fontos
társadalmi esemény méltó módon zajlott, s öregbítette váro-
sunk jó hírnevét.

Babák Mihály polgármester
Mihaleczné Kovács Mária jegyzõ

Folytatás az 1. oldalról
A bõvítés okát is azzal magya-

rázta, hogy egyre több új piacra
van szükség az elért szint fenntar-
tása érdekében. Súlyos problémá-
nak tartja a magzatelhajtás, az eu-
tanázia és a prostitúció legalizálá-
sát is, ugyanis véleménye szerint
ezek törvénybe foglalt szabályo-
zása többek között a felnövekvõ
ifjúság védelmét is szolgálta. Úgy
érzi, hogy az ilyen és ehhez hason-
ló döntésekkel egyre inkább meg-
szûnnek az abszolút értékek.
Nem tartja megnyugtatónak azt
sem, hogy belépés esetén a nem-
zeti honvédelmet leépítik, ami
egyfajta kiszolgáltatottsággal jár
majd. Aggodalmát fejezte ki kultú-
ránk megtartásában is, mert el-
mondása szerint az unió célja egy
multikulturális társadalom létre-
hozása, ahol nyelvünk veszélybe

kerülhet. Arra a kérdésre, hogy �
�Elkerülhetõ e a belépés?� � azt
válaszolta, hogy most már nem,
de a jelenleginél sokkal jobb felté-
teleket is ki lehetett volna vívni
tárgyalások útján. Úgy érzi �
mondta � az ország helyzetét
sokkal nehezebb lesz belülrõl
javítani, mint ahogy azt belépés
elõtt lehetett volna, de még így
sem lehetetlen.

...a piacon
A múlt hét pénteki piacon szar-

vasi MSZP-s politikusok � többek
közt Kozák Imréné, Králikné
Molnár Anna és Földesi Zoltán �
kampányoltak az uniós népszava-
zás �igen�-je érdekében. Nem csak
rövid beszélgetésre állhattak meg az
érdeklõdõk, hanem apró, uniós dí-
szítésû ajándékokat � matricákat,
kitûzõket, tollakat, kulcstartókat,
sálakat � is kaptak a szocialistáktól.

Népszavazás elõtt...


